
  شيوا نوروزي
تيم مل�ي واليب�ال ب�راي دومي�ن دوره متوال�ي جواز 
حض�ور در بازي هاي المپي�ك را به دس�ت آورده و اين 
موفقي�ت مي تواند واليب�ال اي�ران را يك ب�ار ديگر به 
جم�ع بهتري�ن تيم ه�اي جه�ان بازگرداند. ب�ا اينكه 
مخالفان كادرفني بر بركناري ايگ�ور كولاكوويچ اصرار 
داش�تند ش�اگردان اين مربي مونته نگروي�ي با گرفتن 
س�هميه المپيك دس�ت پر چين را ترك كردند. شهرام 
محمودي ملي پوش باتجربه كش�ورمان پس از سه سال 
دوري از تي�م ملي دوب�اره پيراهن ملي را پوش�يد و در 
رقابت ه�اي انتخابي بازيك�ن كلي�دي كولاكوويچ بود. 
محمودي در گفت وگو ب�ا »جوان« اب�راز اميدواري كرد 
تيم ملي در توكيو عملكرد درخش�اني داش�ته باش�د. 
شرايط واليبال ايران پس از كسب دومين سهميه 

بازي هاي المپيك چگونه است؟
صعود به المپيك اتفاق بزرگي براي واليبال بود؛ چراكه تيم 
ملي واليبال دومين رشته تيمي است كه توانسته سهميه اين 
بازي ها را كسب كند. ضمن اينكه موفق شديم براي دومين 
دوره متوالي جواز حضور در المپيك را بگيريم. خوشحاليم 
از اينكه به هدفمان رسيديم و خوشحالي كوچكي به مردم 
هديه دهيم. اميدواريم در ادامه مسير نيز بتوانيم به عملكرد 
خوبمان ادام��ه دهيم و در توكيو نيز نتايج خوبي به دس��ت 
بياوريم. براي رس��يدن به اي��ن هدف به ي��ك برنامه ريزي 
دقيق نياز داريم تا تيم براي حض��ور در المپيك به آمادگي 

لازم برسد. 
به نظر شما گرفتن سهميه از رقابت انتخابي در 
قاره آس�يا كار آس�اني بود؟ برخي كارشناسان 
صع�ود دوب�اره ب�ه المپي�ك را كام�اً محتمل 

مي دانستند. 
اصلًا متوجه چنين تفكراتي نمي شوم. نمي دانم چه دلايلي 
پشت اين صحبت هاس��ت. حتي اگر فرض را بر اين بگيريم 
كه تيم ملي ايران به راحتي س��هميه حض��ور در المپيك را 
گرفته باز هم اين نشان دهنده قدرت واليبال كشورمان است. 
درواقع بازيكنان و تيم ما بسيار بالاتر از آسياست. فراموش 
نكنيم كه تيم ملي ما تنها دو بار س��هميه المپيك گرفته و 
سال ها از رسيدن به اين سهميه محروم بوده است. چرا آن 
زمان كسي نمي گفت نمي توانيم از آسيا هم سهميه بگيريم. 
مسلماً واليبال كشورمان در اين سال پيشرفت چشمگيري 
داشته اما اينطور نيس��ت كه بگوييم رقباي ما در قاره آسيا 
دست روي دست گذاشته و پيشرفتي نداشته اند. درواقع آنها 
نيز تمام تلاششان را براي رسيدن به سطح بالاتر انجام داده 
و مي دهند. اگر در رقابت هاي كسب سهميه جيانگمن بازي 
تيم ملي با كره جنوبي را به ياد داشته باشيد بازي مان كاملًا 
گره خورد و حتي احتمال داشت نتيجه را واگذار كنيم. اين 

نشان مي دهد كه مس��ابقات انتخابي المپيك با رقابت هاي 
ديگر فرق مي كند و تيم ها با تمام قوا به ميدان مي آيند. فشار 
رواني و استرس بسيار زياد انتخابي آنقدر زياد است كه كار 
براي همه بازيكنان و تيم ها سخت مي شود. اصلًا اين را قبول 
ندارم كه صعودمان از قبل قابل پيش بيني بود؛ چراكه گرفتن 
سهميه برايمان سخت بود. در هر صورت تيم ملي ايران به 
المپيك صعود كرده و اين مهم ترين مسئله است. زياد نبايد 
به اينگونه نظرات توجه كرد. همه اعضاي تيم براي رسيدن 
به اين هدف و شاد كردن دل مردم زحمات زيادي كشيدند. 
اميدوارم مجموعه واليبال ايران در المپيك هم موفق ظاهر 
شود و بعد از كناره گيري نسل فعلي باز هم شاهد المپيكي 

شدن تيم ملي باشيم. 
علت گره خوردن بازي در مصاف با كره جنوبي 

چه بود؟
همانطور كه گفتم استرس زيادي روي بازيكنان بود ضمن 
اينك��ه در اين دوره بازي ها تك حذفي ش��ده ب��ود و همين 
بر فش��ار و اس��ترس ما اضافه مي ك��رد. در دوره هاي قبلي 
مس��ابقات انتخابي دوره اي برگزار مي ش��د و تيم ها فرصت 
جبران داشتند، اما در اين دوره با يك شكست رؤيايمان به 
باد مي رفت. البته كره اي ها هم خيلي خوب ظاهر شدند. فكر 
مي كنم در دقايقي از بازي عملكردمان پايين آمد و كار گره 
خورد. منتها تجربه بالاي بازيكنان به كمك تيم آمد و نتيجه 

دلخواهمان رقم خورد. 
واليبال ايران سال سختي را پشت سرگذاشته 
با اين ح�ال بعض�ي از منتقدان ع�دم موفقيت 
در كسب س�هميه المپيك از طريق رقابت هاي 
انتخاب�ي در روس�يه را نوعي ناكام�ي ناميدند. 
عملكرد تيم مل�ي در اين يك س�ال را چگونه 

ارزيابي مي كنيد؟
رقابت هاي انتخابي اول در روس��يه برگزار مي ش��د. روسيه 
ميزبان بود و با تمام قدرت حاضر ش��د. قطعاً كار س��ختي 
اس��ت كه در حضور يكي از قدرت هاي برت��ر واليبال جهان 
بدرخش��يم. تيم ملي كش��ورمان نيز به خاطر پش��ت سر 
گذاشتن ليگ جهاني و جام ملت هاي آسيا از نظر بدني كاملًا 
خسته بود. ضمن اينكه زمان زيادي هم براي آماده سازي و 
تمرين نداش��ت. با اين وجود نتايج قابل قبولي كسب كرد؛ 
كوبا و مكزيك را برد و به روس��يه هم درست است كه سه بر 
صفر باخت اما با نتايج بسيار نزديك اين شكست رقم خورد 
و هر لحظه امكان داش��ت نتيجه تغيير كند. در هر صورت 

خوشحاليم كه درنهايت سهميه المپيك را گرفتيم. 
ايگور كولاكوويچ در يك س�ال اخير منتقدان 
زيادي داش�ته؛ نقش او در اي�ن موفقيت چقدر 

است؟
زمان زيادي با او كار نكرده ام ولي نتايج خيلي خوبي در اين 

مدت كسب كرده اس��ت. در جام ملت هاي آس��يا به فينال 
صعود كرديم، در جام بين قاره اي سوم شديم و اولين مدال 
جهاني بزرگسالان با اين مربي كسب شد، قهرماني بازي هاي 
آسيايي و جام ملت هاي آسيا از ديگر نتايج خوب او محسوب 

مي شود. كولاكوويچ كارنامه قابل دفاعي دارد. درست است 
كه در برخي رقابت ها نتايج ضعيفي كسب شده ولي دركل به 
نظر من نتايج رقم خورده در زمان حضور او در تيم ملي خوب 

و قابل دفاع هستند. 
پس از بازي ه�اي المپيك ريو از تي�م ملي جدا 
شديد اما در رقابت هاي انتخابي المپيك توكيو 
دوباره تيم ملي را همراهي كرديد. درخواس�ت 
بازگش�ت به تي�م ملي از س�وي ش�ما ب�ود يا 

سرمربي؟
بعد از بازي هاي ريو از تيم كنار رفتم و قرار هم نبود بازي كنم. 
دو هفته مانده بود به بازي هاي انتخابي المپيك كه متأسفانه 
امير غفور دچار آسيب ديدگي شد و نتوانست تيم را همراهي 
كند. پس از آن بود كه آقاي كولاكوويچ و خوش��خبر با من 
تماس گرفتند و گفتند كه به حضور ي��ك بازيكن باتجربه 
در تيم ملي نياز هست. من در تعطيلات نيم فصل ليگ بودم 
و دو هفته استراحت كرده بودم و ش��رايط خوبي داشتم. با 
صحبت هايي كه انجام شد من هم به تمرينات تيم ملي اضافه 
شدم و احساس كردم كه تيم ملي به كمك من نياز دارد. خدا 

را شكر مي كنم توانستم به تيم كشورم كمك كنم. 

خداحافظي تان از تيم ملي علت خاصي داشت؟
چند مصدوميت قبلي داشتم به همين خاطر تصميم گرفتم 
كه در خدمت تيم ملي نباشم و فقط در ليگ برتر بازي كنم 
تا لااقل وق��ت كافي براي ريكاوري و پيگيري آس��يب هايم 

داشته باشم. 
در المپيك 2020 نيز دوباره پيراهن تيم ملي را به 

تن خواهيد كرد؟
هنوز هيچ چيز مشخص نيس��ت و بايد ببينم در آينده چه 

اتفاقي خواهد افتاد. 
بار اصلي تيم ملي همچن�ان برعهده بازيكنان 
قديمي اس�ت و يكي از انتقادهاي مطرح شده 
نسبت به كادرفني اس�تفاده نكردن از جوانان 
است. بحث جوان گرايي چطور بايد در تيم ملي 

اجرا شود؟
اينكه ب��ه يكباره تركيب تي��م ملي را كام��لًا تغيير دهيم و 
بازيكنان ج��وان را جايگزين باتجربه ها كني��م قطعاً روش 
درستي نيست و اش��تباه محض اس��ت. روال جوان گرايي 
ما روال خوبي اس��ت. در حال حاضر ش��ش، هف��ت نفر از 
جوان ها در تيم ملي حضور دارند و در كنار قديمي ها كسب 

تجربه مي كنند. در مسابقات سال گذشته و امسال بارها در 
بازي هاي مختلف به ميدان رفتند و روند جوان گرايي اصولي 
در حال اجراس��ت. اميدوارم جواناني كه به تيم ملي اضافه 
مي شوند قدر پيراهن ملي را بدانند و با تمام وجود براي تيم 

ملي و مردم بازي كنند. 
نسل باتجربه چطور تجربياتش را به نسل جديد 

انتقال مي دهد؟
در طول تمرينات وقتي بازيكنان جوان حضور دارند رفتارها 
و تكنيك ه��اي بازيكنان قديم��ي را از نزدي��ك مي بينند. 
نفرات باتجربه نيز در ط��ول بازي يا تمرين��ات اگر ببينند 
جوان تر ها حركت يا تكنيكي را اشتباه انجام مي دهند قطعاً 
راهنمايي شان مي كنند. اين مسئله قطعاً روي پيشرفتشان 

تأثيرگذار خواهد بود. 
بازيكنان جوان در المپيك توكيو هم مي توانند 

پديده هاي تيم ملي لقب بگيرند؟
واليبال ايران جوانان و استعدادهاي زيادي دارد كه مي توانند 
به تيم ملي كمك كنند. منتها در برخي تورنمنت ها ازجمله 
بازي هاي المپيك همه تيم ها با تمام قوا و با تمام بازيكنان 
باتجربه حاضر مي ش��وند. درواقع اين بازي ها جاي كس��ب 
تجربه نيس��ت اما در تورنمنتي مثل لي��گ ملت ها مي توان 

فرصت بيشتري به جوانان داد تا آبديده شوند. 
در بازي هاي المپي�ك 2020 چه انتظاري بايد از 

تيم ملي واليبال داشت؟
معمولاً نتيجه مطلوب براي هركس��ي رس��يدن به سكوي 
المپيك است. ولي بهترين هاي دنيا در اين تورنمنت حضور 
دارند و شرايط متفاوت است. درحقيقت اگر تيم كشورمان 
بتواند از مرحله گروهي صعود كند كار خيلي بزرگي است و 
اگر به جمع چهار تيم برتر المپيك برسيم كه ديگر شاهكار 

خواهد بود. 
چ�ه آين�ده اي ب�راي واليب�ال اي�ران متصور 

هستيد؟
آينده متعلق به جوانان است و آنها بايد بدانند كه واليبال چه 
راه سختي را براي رس��يدن به اين جايگاه طي كرده است. 
جوانان بايد قدر اين موقعي��ت را بدانند و موفقيت هاي اين 

رشته را تداوم ببخشند. 
تيم ه�ا و ورزش�كاراني كه ت�ا ام�روز المپيكي 
شده اند از بي توجهي ها گايه دارند و معتقدند 
جو ورزش كشور المپيكي نيست. شرايط واليبال 

از اين نظر چگونه است؟
درمجموع رس��يدگي به ورزش ايران در حد انتظار نيست. 
فاكتورهاي زيادي در موفقيت يك ورزشكار حرفه اي نقش 
دارد. اميدواريم مس��ئولان ورزش در سال المپيك با توجه 
بيش��تر و تأمين امكانات لازم تيم ها و ورزشكاران المپيكي 

را حمايت كنند.

  سعيد احمديان
روزهاي پايان�ي دي ماه بود كه واليبال ايران توانس�ت 
المپيكي شود تا واليباليس�ت هاي كشورمان تابستان 
آينده در توكيو حضور داشته باش�ند و دومين حضور 
متوالي ش�ان را در المپي�ك تجرب�ه كنند. ش�اگردان 
كولا كووي�چ در حال�ي تابس�تان آين�ده در المپي�ك 
ش�ركت مي كنن�د ك�ه در تركيب اي�ران چن�د چهره 
جوان ديده مي ش�ود كه توانس�ته اند به تركيب ثابت 
برس�ند. محمدرض�ا حضرت پ�ور ليب�روي اروميه اي 
با 20 س�ال س�ن يكي از اين ملي پوش�ان جوان است. 
حضرت پ�ور در گفت وگو با »ج�وان« درب�اره آخرين 
شرايط واليبال و حضور در المپيك صحبت كرده است. 
آقاي حضرت پور در چين توانس�تيد س�هميه 
المپيك را كسب كنيد؛ رقابت هايي كه آخرين 
ش�انس واليبال براي المپيكي شدن بود. زياد 
كار سختي نداش�تيد، از اين رقابت ها صحبت 

می كنيد. 
مس��ابقات انتخابي المپي��ك در چين نه س��خت بود و نه 
راحت. تيم هاي خوبي به رقابت ها آمده بودند. خدا را شكر 
با عملكردي كه داشتيم توانستيم نتايج لازم را براي صعود 
به المپيك كسب كنيم و يكي از تيم هايي باشيم كه سال 
آينده در مس��ابقات واليبال در توكيو حض��ور داريم. البته 
پيش بيني كه از رقيبان اصلي مان در چين داشتيم با شروع 
بازي ها برعكس درآمد. درحالي كه تصور مي كرديم چين و 
اس��تراليا دو رقيب اصلي مان براي صعود باشند اما اينطور 
نشد. استراليا حتي از گروه خودش هم بالا نيامد و تيم چين 
را هم در دو بازي مرحله گروهي و هم بازي پاياني با نتيجه 3 

بر صفر و بدون اينكه به دردسر بيفتيم شكست داديم. 
برخاف اين دو تيم اما كره جنوبي مي توانست 
صعود به المپيك را به مخاطره بيندازد و بازي با 
آنها در نيمه نهايي به ست پنجم كشيد و شرايط 

نفسگيري حاكم بود. 
بله؛ كره جنوبي م��ا را غافلگير كرد و اص��لًا انتظار چنين 
عملكردي از كره اي ها نداش��تيم. در ب��ازي نيمه نهايي كه 
مقابل آنها بازي كرديم، فراتر از انتظاري كه داشتيم نشان 
دادند. اصلًا چنين فكري نمي كرديم كه كره اينقدر خوب 
بازي كند. پيشرفت خوبي را در روند بازي كره اي ها شاهد 
بوديم و توانستند مقابل ما، كار را به ست پنجم هم بكشانند. 
معتقدم كه كره در اين بازي به تجربه ايران و كم تجربگي 
خودشان باختند. با اين روندي كه كره اي ها در واليبال در 
پيش گرفته اند، معتقدم كه دو، سه سال ديگر كارمان مقابل 

اين تيم خيلي سخت تر خواهد بود. 
به تجربه اش�اره كرديد؛ نمونه آن وقفه اي بود 

كه سعيد معروف با استفاده از هوش بالايش در 
ست پنجم بين سرويس هاي كره كه تبديل به 

امتياز مي شد، انداخت. 
قطعا؛ً بازيكن كره دو تا سرويس خوب زد و اگر اين روند را 
ادامه مي داد مي توانست كارمان را براي پيروزي در اين بازي 
با مشكل روبه رو كند. آقاي معروف هم كه باتجربه هستند 
و با گرفتن كمرشان يك وقفه در بازي انداختند تا با سرد 
شدن بازيكن خط س��رويس كره، روند خوب اين بازيكن 
در سرويس زدن قطع ش��ود و بتوانيم ست پاياني را به نفع 

خودمان به پايان برسانيم. 
هرطور بود ك�ره را بردي�م اما رش�د تيم هاي 
آس�يايي و روندي كه تيم كره نش�ان داد آنها 
ديگر زنگ تفريح نيستند و ديگر مانند امروز از 

پيش برنده نيستم. 
قطعاً همينطور است. معتقدم ژاپن و كره تيم هايي هستند 
كه روند خوبي داشته اند، برايمان دردسرساز خواهند شد و 
ما بايد در ايران به فكر واليبال باشيم و با برنامه ريزي هايي 
كه صورت مي گيرد، اجازه ندهيم فاصله اي كه در يك دهه 

گذشته با اين تيم ها ايجاد كرده ايم كمتر شود. 
البته با توجه به روند صعودي فوق العاده واليبال 
ايران در يك دهه گذشته، انتظارات از واليبال 
بالا رفت�ه و م�ردم مي خواهند كه اين رش�ته 
هميشه در اوج باشد. نتايج واليبال اما در يكي، 
دو سال اخير فراز و نشيب زيادي داشته است 
و به نظر مي رسد با صعودتان به المپيك، دوباره 
واليبال ايران در مس�ير بازگش�ت به روزهاي 

اوجش قرار گرفته است. 
با وجود مسابقات فشرده اي كه به خصوص امسال تيم ملي 
واليبال پشت س��ر گذاش��ت، معتقدم نتايج خيلي خوبي 
گرفته ايم. ما امسال در ش��ش تورنمنت شركت كرديم و با 
توجه به اين حجم بالاي بازي ها و رقابت سنگيني كه حاكم 
بود، كمتر تيمي در دنيا مي تواند چنين فش��اري را تحمل 
كند. فدراس��يون واليبال، رئيس نداش��ت، نمي توانستند 
تصميم بگيرند كه در برخ��ي از اين تورنمنت ها با توجه به 
اهميت كمتري كه داش��ت، تيم دوم شركت كند و همين 
سبب شد تا تيم اصلي در همه اين تورنمنت ها شركت كند 
و خسته و فرس��وده شود. فش��ردگي بازي هاي زيادي كه 
شركت كرديم سبب ش��ده بود تا بچه ها حتي در مواقعي 
واليبال زده ش��وند و با توجه به فش��ار بالايي كه رويشان 
بود، انگيزه اي نداشته باشند. ش��ركت در اين تعداد رقابت 
مختلف در شرايطي بود كه معتقدم حداقل در جام جهاني 
واليبال، نبايد با تيم اصلي شركت مي كرديم تا بازيكنان با 
يك ريكاوري و اس��تراحت كافي براي انتخابي المپيك در 

چين كمتر با خستگي روبه رو مي شدند. 
اين انتقادي است كه به كادرفني هم وارد است؛ 
با توجه به حجم بالاي تورنمنت هايي كه امسال 

واليبال شركت كرد، مي بايس�ت همانطور كه 
خودتان هم اشاره كرديد از بازيكنان جوان تر 
استفاده می شد تا اينطور تيم خسته و فرسوده 
به رقابت هاي انتخابي المپيك در چين نرسد. 
بهتر نبود فرص�ت به جوان ها داده مي ش�د تا 
عاوه بر اس�تراحت دادن به بازيكنان اصلي، 
بازيكنان جوان هم با حضور در اين مسابقات، 

تجربه شان بالا مي رفت؟ 
من نظرتان را قب��ول دارم و باي��د اين اتف��اق مي افتاد اما 
همانطور كه اش��اره كردم ما رئيس فدراسيون نداشتيم و 
مربي نمي توانست كاري انجام دهد. اگر براي يك تورنمنت 
پنج تا بازيكن جوان مي برد و تيم ه��م نتيجه نمي گرفت، 
چون فدراس��يون رئيس��ي بالاي س��رش نبود كه جلوي 
تركش هاي شكست را بگيرد، اين مربي بود كه بازخواست 
مي شد. الان اما با توجه به اينكه رئيس فدراسيون مشخص 
ش��ده، دس��ت مربي هم بازتر اس��ت و مي تواند با توجه به 
هماهنگي ك��ه انج��ام مي ده��د، تي��م دوم را در ادامه به 
رقابت هايي كه چندان مهم نيست، اعزام كند تا تيم اصلي 

تنها براي رقابت هاي مهم آماده شود. 
حالا با صعود به توكيو، براي دومين دوره متوالي 
در المپيك حضور داريم، باتجربه تر ش�ده ايم 
و انتظارات هم از ش�ما بالا اس�ت، هواداران از 
واليبال صع�ود به مرحل�ه دوم و حت�ي مدال 
المپيك مي خواهند. هدف گذاري و رؤيايي كه 
با ديگر بچه هاي واليبال ب�راي المپيك توكيو 

ساخته ايد، چه است؟
مي رويم تا بهترين نتيجه را بگيريم، با توجه به حضور ونزوئلا 
و ژاپن در گروهمان، تنها با شكست اين دو تيم مي توانيم 
به مرحله دوم برويم. بايد قبول كنيم كه مسابقات المپيك، 
بالاترين س��طح بازي هاي ورزشي دنيا اس��ت، با اين حال 
نااميد نيستيم. نمي گويم روي سكو مي رويم اما در توكيو 
به دنبال بهترين نتيجه خواهيم بود و نس��بت به المپيك 
ريو در توكيو نتيجه بهتري خواهيم گرفت. البته با توجه به 
اينكه براي دومين دوره به المپيك صعود مي كنيم و خيلي 
از بچه ها هم تجربه حضور در المپيك قبلي را دارند، اين به 
ما كمك مي كند. اگرچه برای بازيكناني كه در المپيك ريو 

حضور داشته اند، حضور در توكيو هم يك رؤياست و مانند 
بازيكناني كه ب��راي اولين بار به المپي��ك مي روند، انگيزه 

بالايي براي درخشش دارند. 
شايد يكي از مشكات و دغدغه هايي كه براي 
آماده س�ازي جهت حض�ور در المپي�ك با آن 
روبه رو باشيد، زمان كم آماده سازي خواهد بود. 
تا فروردين ماه درگير بازي هاي ليگ هستيد و 
بعد از آن ارديبهشت ماه بازي هاي ليگ ملت ها 
آغاز مي شود و مردادماه هم به توكيو خواهيد 
رفت. چ�ه انتظ�اري از مس�ئولان داريد براي 
اينكه يك تيم آماده به توكيو برود؟ به خصوص 
كه امس�ال تيم ملي واليبال پي�ش از اعزام به 
جام جهاني يا انتخابي المپيك، نتوانست بازي 

تداركاتي داشته باشد و اين يك ضعف بود. 
با بازگش��ت آق��اي داورزني، امي��د به واليبال برگش��ته و 
اميدواري��م تأثي��رات آن را در روند آماده س��ازي تيم ملي 
براي المپيك هم شاهد باش��يم، برنامه ريزي خوب در حد 
مسابقات المپيك در كنار پاداش مي تواند شرايطي را فراهم 
كند كه بتوانيم در توكيو با حريفانمان در بهترين ش��رايط 

رقابت كنيم. 
درباره خودت�ان هم صحبت كني�م؛ به عنوان 
ليبرو به احتمال زياد يكي از نفرات ثابت واليبال 
در المپيك توكيو خواهيد بود و براي اولين بار 

حضور در اين مسابقات را تجربه مي كنيد. 
فعلًا وضعيتم مشخص نيس��ت و حضورم در تركيب هنوز 
قطعي نش��ده و كار س��ختي دارم؛ به خصوص كه تنها 12 
بازيكن ب��ه المپيك مي رون��د. با اين حال س��خت تمرين 
مي كنم و براي حضور در تركيب اعزامي به المپيك سخت 

مي جنگم و آرزو دارم كه در المپيك بازي كنم. 
بعد از المپيك توكيو، خيل�ي از بازيكناني كه 
نسل طايي واليبال را تشكيل مي دهند، از تيم 
ملي خداحافظي خواهند كرد. پتانسيل واليبال 
ايران را براي جايگزين�ي جهت پر كردن جاي 
نس�ل طايي چطور مي بينيد؟ چ�ه كاري بايد 
بش�ود تا اوج گيري واليبال ادامه پيدا كند و با 

رفتن برخي بازيكنان روند آن متوقف نشود؟
موفقيت تيم هاي نوجوانان و جوانان در مس��ابقات جهاني 
گوياي اين است كه استعدادهاي زيادي داريم. اميدوارم با 
تلاشي كه اين ملي پوشان جوان و نوجوان انجام مي دهند در 
كنار برنامه هايي كه بايد براي رده هاي پايه و استعداديابي 
انجام شود، واليباليست هاي مس��تعدي كه داريم بتوانند 
در آينده نزديك جاي اسطوره هايي مانند سعيد معروف، 

سيدمحمد موسوي و... را پر كنند.
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مي رويم در المپيك تا بهترين نتيجه را 
بگيريم، با توجه به حضور ونزوئا و ژاپن 
در گروهمان، تنها با شكست اين دو تيم 
مي توانيم به مرحله دوم برويم. بايد قبول 
كنيم كه مس�ابقات المپي�ك، بالاترين 
سطح بازي هاي ورزشي دنيا است، با اين 
حال نااميد نيستيم. نمي گويم روي سكو 
مي رويم اما در توكيو ب�ه دنبال بهترين 
نتيجه خواهيم بود و نس�بت به المپيك 
 ريو در توكيو نتيجه بهتري خواهيم گرفت

شهرام محمودي، ملي پوش باتجربه واليبال ايران در گفت وگو با »جوان«:

گفت وگوي »جوان« با محمدرضا حضرت پور، ليبروي تيم ملي واليبال به بهانه صعود به المپيك

المپیک جای کسب تجربه نیست
رسيدگی به ورزش كشور در حد انتظار نيست

برنامه ریزی و عمل به وعده ها شرایط والیبال را در المپیک ارتقا می دهد

واليبال اي�ران جوانان و اس�تعدادهاي 
زيادي دارد ك�ه مي توانند ب�ه تيم ملي 
كم�ك كنن�د. در تورنمنت�ي مثل ليگ 
ملت ه�ا مي ت�وان فرص�ت بيش�تري 
به جوان�ان داد تا آبديده ش�وند.  آينده 
متعلق ب�ه جوان�ان اس�ت و آنه�ا بايد 
بدانند كه واليبال چه راه سختي را براي 
رس�يدن به اين جايگاه طي كرده است. 
جوانان بايد قدر اين موقعيت را بدانند و 
 موفقيت هاي اين رشته را تداوم ببخشند


